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De kadernota beoordeeld door de
inwoners
Naar aanleiding van onze motie "Inwoner aan het
woord" van vorig jaar heeft het college inwoners
geraadpleegd over de Kadernota via een enquete
en via inwonersbijeenkomsten. De ChristenUnie-
SGP is daar gemengd tevreden over. De enquete
heeft ons veel opgeleverd. De inwonersbijeenkom-
sten zijn echter nauwelijks bezocht. Naar ons oor-
deel heeft dat te maken met onvoldoende com-
municatie. Wij zijn van mening dat deze raadple-
ging ook volgend jaar doorgezet moet worden,
maar dat de communicatie veel beter moet. Juist
ook om jongeren er beter bij te betrekken.

Enkele fracties hebben twijfels geuit over nut en
noodzaak van de kadernota. Voor de ChristenUnie-
SGP is die er duidelijk wel. Via de kadernota sturen
we de begroting en daarmee het beleid voor het
volgende jaar. Alleen beleidssturing bij de begro-
tingsbehandeling is wat ons betreft onvoldoende
en minder efficient.

Jeugd & gezin
Vorig jaar hebben wij in de algemene beschouwin-
gen aangegeven dat er dringend behoefte is aan
een goede analyse van de stijging van gebruik van
de jeugdzorg. Die analyse is er nog steeds niet. Wel
geeft het college aan dat dit onderdeel wordt van
het jeugdbeleidsplan, maar ook dat plan is er nog
steeds niet. We zijn zeer benieuwd waar het colle-
ge volgende maand bij een eerste presentatie mee
komt.

Ondertussen zien we niet alleen het probleem van
de stijging van de vraag naar jeugdzorg, maar ook
grote knelpunten in de uitvoering. We doelen dan
onder andere op de vele klachten over Veilig Thuis.
Dit brengt ons ook tot de vraag of we het jeugd-
veld niet teveel problematiseren en te snel profes-
sionaliseren. Zou het nu niet veel verstandiger zijn
om binnen de gemeente een adequaat team van
mensen met kennis van zaken te hebben die ou-

ders en opvoeders kunnen raadplegen en inscha-
kelen en die laagdrempelig begeleiding, onder-
steuning en mediation bieden. Dat lijkt ons niet
alleen veel efficiënter en goedkoper, maar ook
inwonersvriendelijker. Veel ouders zijn op dit mo-
ment erg bang om hulp in te schakelen omdat ze
(terecht) vrezen de controle kwijt te raken en ver-
loren te raken in een doolhof van instanties. Zo
moet het niet. Dit zullen wij ook inbrengen bij de
behandeling van het jeugdbeleidsplan en wij vra-
gen het college bij de opstelling van de begroting
over een dergelijke aanpak na te denken.

De inwoners noemen "opvoeden en opgroeien" als
een belangrijk thema. Juist daarom is de Christen-
Unie-SGP blij met de pilot van het CJG en de GGD
met betrekking tot de workshop "Opvoeden en
Ouderschap". Wij hebben deelnemende ouders
gesproken die hier zeer positief over zijn. U beves-
tigt dat ook in de programmarekening 2018. In de
commissie hebben wij een lans gebroken voor een
structurele ondersteuning vanuit de gemeente. De
wethouder wil dat meenemen in het Jeugdbe-
leidsplan, maar gezien de doelstellingen van de
gemeente in de Maatschappelijke Agenda alsmede
de zinsnede in het coalitieakkoord "Investeren in
de jeugd is investeren in de toekomst ", kunnen wij
ons niet anders voorstellen, dan dat dit in de be-
groting meegenomen gaat worden. En met het oog
op de doorontwikkeling en continuïteit is wachten
met een toezegging tot november echt te laat, dus
graag zien wij dat het college zich nu uitspreekt
voor ten minste continuering in 2020.

Werk en Bijstand
Vorig jaar hebben wij in onze algemene beschou-
wingen nadrukkelijk aandacht gevraagd voor meer
inzet om mensen aan het werk te krijgen. Er is
inmiddels een uitvoeringsplan van het werkcen-
trum, maar de resultaten van 2018 vielen ons nog-
al tegen gezien de ontwikkeling van de werkgele-
genheid. Wel zien we een verbetering in het eerste
kwartaal van dit jaar. We verwachten dat met het
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extra re-integratiebudget, naar aanleiding van on-
ze motie van vorig jaar hierover, deze ontwikkeling
zich in de rest van dit jaar en volgend jaar doorzet.
In de programmarekening van 2018 zagen we ech-
ter dat vorig jaar dit budget niet alleen lager was
dan in 2017, maar ook nog eens lager dan het bud-
get van 2018. Die kant moet het  niet op; wij zijn
van mening dat het budget voor re-integratie op
peil moet blijven en verwachten in de begroting
2020 dit terug te zien.

Nuchter Verstand
Dit project loopt dit jaar af. Uit de beantwoording
van onze vragen leiden we af, dat het de afgelopen
jaren weinig prioriteit heeft gehad. Het oorspron-
kelijke budget uit het preventieplan 2014-2017 van
26.000 euro is bij lange na niet gehaald, de activi-
teiten zijn naar ons oordeel weinig planmatig ge-
weest en zonder aandacht voor ouders  en kinde-
ren in de bovenbouw van het basisonderwijs. Met
alleen focus op 14-18 jarigen ga je het gedrag niet
beïnvloeden. En inmiddels hebben we dus geen
preventieplan meer; wanneer gaat het college dat
aan de raad voorleggen?

Daarnaast is er ook een probleem van overmatig
alcoholgebruik bij volwassenen. Het alcoholgebruik
in De Ronde Venen overstijgt zowel het regionaal
als landelijk gemiddelde (bron: volksgezondheids-
info.nl). Bij de discussie over de coffeeshop eerder
dit jaar was er geen meerderheid te vinden voor
inperking van de toegang, maar wel proefden wij
bereidheid om meer te investering in preventie en
voorlichting.

Daarom onze oproep om voor 2020 ten minste het
oorspronkelijke budget, geïndexeerd, in de begro-
ting op te nemen waarbij in het uitvoeringsplan
ook aandacht voor ouders en basisschool-
kinderen, volwassenen en, naast alcoholgebruik,
ook de gevaren van drugsgebruik aan bod komen.

Omgevingswet
Vorig jaar schreven wij in onze algemene be-
schouwingen: "Eén van de grootste uitdagingen de
komende jaren is de invoering van de Omgevings-
wet. De ChristenUnie-SGP heeft het gevoel dat dit
vooralsnog voornamelijk een “ambtelijk spel” is en
dat de raad daar nog weinig in betrokken is. Wij
pleiten ervoor om, net zoals we bij de transforma-
tie van het Sociaal Domein hebben gedaan, een
raadswerkgroep te benoemen, die in samenspraak
met betrokken ambtenaren zich de komende tijd
gaat buigen over de betekenis van de invoering van
deze nieuwe wet.

Uit de commissiebehandeling begrijpen we dat dit
pleidooi nu ook postgevat heeft bij het college. We
zien uit naar de invulling van de voorgesteld werk-
groep.

Wonen
Beschikbare en betaalbare woningen voor diverse
doelgroepen is al jaren een probleem in onze ge-
meente. Op dit moment wordt er volop gebouwd,
maar de prijzen stijgen ook. En daarmee ontstaat
wel beschikbaarheid, maar blijft de betaalbaarheid
knelpunt. Daarom hebben we in de commissie een
voorstel gedaan voor een soort Volkshuisvestings-
fonds; middelen uit de recente forse winsten van
de grondexploitaties beschikbaar stellen voor
maatregelen die woningen (met name voor star-
ters) betaalbaar maken. We moeten onze jonge
mensen en gezinnen aan ons binden met het oog
op de vergrijzing en toekomstige mantelzorg. We
blijven daarbij ook aandacht vragen voor alterna-
tieve woonvormen zoals de tiny houses en demon-
tabele appartementgebouwen (we hebben daar
vorig jaar een aantal mooie voorbeelden van gege-
ven).

Daarnaast raken diverse bouwprogramma's de
komende twee jaar op hun eind terwijl er vanuit
het Ruimtelijke Economisch Programma voor het
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westelijk deel van de provincie een opgave van
100.000 woningen tot 2040 ligt en daarvan nog
niet de helft is ingepland. De REP legt de focus op
binnenstedelijk bouwen, maar de ChristenUnie-
SGP wil graag zoveel mogelijk groen in de wijken
handhaven met het oog op de leefbaarheid (een
belangrijk punt van inwoners). Wij zien dus meer in
het vinden van geschikte nieuwe locaties voor
bouwprogramma's aan de randen van de huidige
kernen en dat betekent dat de rode contour hier
en daar verlegd moet worden. Wel vinden we dat
hier dan compensatie via parklandschappen gerea-
liseerd moet worden.

Tot slot willen we ook de senioren niet vergeten.
We zien een stijgende behoefte aan goede en rui-
me, maar ook betaalbare seniorenwoningen. He-
laas missen wij nu het totaal beeld van de reeds
beschikbare voorraad, de geschiktheid daarvan en
de behoeftevraag in de toekomst. Vorig jaar heb-
ben we in de algemene beschouwingen al ge-
vraagd om een inventarisatie te maken van de
reeds beschikbare seniorenhuisvesting (al dan niet
met zorg) in onze gemeente en om stappen te
zetten naar een Lokaal Ouderenwoonakkoord. We
hebben het nog niet gezien. Kunnen we deze in-
formatie verwachten in het Stategisch Ruimte
Plan?

Duurzaamheid
Duurzaamheid staat bij de ChristenUnie-SGP hoog
in het vaandel. Allereerst willen we benadrukken
dat besparen daarin het begin moet zijn. Energie
die niet nodig is, hoeft ook niet opgewekt te wor-
den. Afval wat niet gekocht wordt, hoeft niet ver-
werkt te worden.

Wij staan positief tegenover zonnepanelen, maar
bij voorkeur op daken en niet in de weilanden.
Tegelijkertijd vragen we ons af of alleen elektrisch
het antwoord is. Opslag van energie om de mis-
match tussen moment van opwek en verbruik op
te lossen en de beschikbaarheid van grondstoffen

voor accu's gaan een probleem worden. De Chris-
tenUnie-SGP komt tot de conclusie dat een tussen-
vorm nodig is, en dat is naar ons idee waterstof.
Voormalig raadslid Seisener pleitte een paar jaar
geleden ook al voor deze denkrichting. Diverse
pilots zoals de Hesla van de Groningse ondernemer
Holthausen en  de Automotive Campus Helmond,
maar ook de recent getekende overeenkomst in
Dordrecht en omstreken waar de ondernemers in
de Vereniging Werkgevers Drechtsteden de han-
den ineen hebben geslagen om uiterlijk in 2020
tenminste zes waterstof tankstations te realiseren,
tonen aan dat waterstof een toekomst heeft. In
het "Spoorboekje naar een Klimaatneutrale ge-
meente in 2040" komen we het echter niet tegen.
In de uitwerking missen we dus, naast het het
transitieplan warmte en het transitieplan elektrici-
teit, een transitieplan vervoer. Wij denken dat een
pilot in De Ronde Venen waarbij door zon op da-
ken opgewekte stroom wordt omgezet in water-
stof om vervolgens de bedrijfswagens van de ge-
meente en ondernemers op waterstof te laten
rijden een goede toevoeging aan dat spoorboekje
is. Is het college bereid om in de begroting 2020
ook een transitieplan vervoer op te nemen?

Recente alarmerende berichten over uitsterven
van vele diersoorten, waaronder vogels en insec-
ten, baren ons zorgen. Het milieu is erg belangrijk,
want het is onze verantwoording om onze aarde te
bebouwen en bewaren. We zijn verheugt dat u
stappen onderneemt om onze openbare ruimte
van kwalitatief groen te voorzien, zodat de terug
lopende insecten stand meer kans krijgen. In de
kadernota vraagt u om extra middelen voor na-
tuurontwikkeling om verbindingszones aan te leg-
gen tussen de verschillende gebieden. Dat is na-
tuurlijk prima, maar wij vragen ons af of de be-
heersing zoals dit nu gebeurt, de diversiteit ten
goede komt. We zien bijvoorbeeld dat in de be-
staande gebieden de weidevogel stand sterk terug
loopt en de aantallen ganzen toeneemt. Hoe en
wanneer evalueren we met beheerders, grondei-
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genaren, agrariërs, natuurorganisaties de gestelde
doelen om eventueel de strategie bij te stellen?

Tot slot steunen we het college in haar beleid om
terughoudend te zijn ten aanzien van een verdere
uitbreiding van Schiphol. Maar de keerzijde is dat
Schiphol ook voor werkgelegenheid zorgt en wij
daar ook van profiteren. De ChristenUnie-SGP is
van mening, dat als Schiphol de overlast in uitstoot
en lawaai significant kan terugbrengen, er ruimte
kan zijn voor een beloning in uitbreiding voor de
investeringen die Schiphol doet op gebied van
duurzaamheid en milieu. Maar we dienen hierbij
goed te kijken naar de overlast die uitbreiding met
zich medebrengt.

Openbare ruimte.
Het college vraagt extra budget voor het onder-
houd van kunstwerken. De ChristenUnie-SGP ziet
daar de noodzaak van in, omdat er nu alleen spra-
ke is van calamiteitenonderhoud. Wij vinden dat
dit vooral toekomstbestendig moet zijn en dat
veiligheid daarbij een zwaarwegend element moet
zijn. Dat zal bij ons bij de beoordeling van het be-
heersplan belangrijk meewegen.
Onze fractie heeft enkele maanden geleden sug-
gesties gedaan om het centrumplan Vinkeveen vlot
te trekken. Er is toen gebleken dat er groot draag-
vlak is om de ambities van de dorpsvisie te realise-
ren. Zijn er inmiddels al acties aan de gang om te
kijken welke mogelijkheden er zijn om daar invul-
ling aan te geven? Ook vragen we aandacht voor
de doorvaart in De Heul, dit idee ligt al jaren op (of
in?) een ambtelijk bureau ,maar we willen hier
graag op doorpakken. Dit bevordert de bereik-
baarheid en de aantrekkelijkheid van de Vinke-
veense Plassen. In de Begroting2019 is aangeven
dat er dit jaar een voorstel zal komen, maar in de
planning komen we het niet tegen.

In deze kadernota vinden we een korte passage
over zitbanken als belangrijke voorziening voor
ouderen. Allereerst vind de ChristenUnie-SGP dat
deze bankjes er voor iedereen zijn om bijvoorbeeld

na een drukke school- of werkdag van een mo-
mentje rust te kunnen genieten. Daarnaast kunnen
wij ons met het oog van de leefbaarheid (belangrijk
punt bij de inwoners) voorstellen dat we het aantal
bankjes ook uitbreiden, zeker in de diverse plant-
soenen of groenstrookjes in de wijken. De kader-
nota vraagt om een budget voor deze bankjes en
dat heeft ons aan het denken gezet. De Christen-
Unie-SGP stelt voor om bedrijven, inwoners, of
andere belangstellenden de gelegenheid te geven
een bankje te sponsoren, uiteraard men naam-
vermelding. Wij zullen hiervoor een motie indie-
nen.

Verkeer
De ChristenUnie-SGP vindt het jammer dat ons
initiatief voor een veilige oversteek bij de Rondweg
op praktische en financiële bezwaren stuit. Deson-
danks blijven wij ons inzetten voor veilige fietsver-
bindingen. En doen dus nogmaals een oproep aan
het college om bij renovatie van, met name, de
buitenwegen ook gelijk een veilige fietsverbinding
te realiseren.

Ondanks het feit dat we als De Ronde Venen mis-
schien voldoende buslijnen hebben die onze ge-
meente aan doen, zijn er zeker verbeterpunten.
Zoals een betere ontsluiting van de kernen en in-
dustrieterreinen niet alleen geconcentreerd op
enkele wegen. Dat vereist een ander OV-systeem
om competitief te zijn met de auto. Daarnaast
vinden wij dat de vrijkomende OV-kilometers door
het vervallen van de scholierenlijnen naar Gouda
ten goede moeten komen aan onze regio. Bijvoor-
beeld door extra businzet in de spitsuren naar
Woerden (kwartierdienst) zodat we een betere
ontsluiting naar het westen van ons land krijgen.
Het college wil deze suggestie vast wel meenemen
in het OV-overleg met de provincie en Syntus.

Na een uitvoerig onderzoek en bijeenkomsten met
belanghebbenden, heeft de provincie aangegeven
de derde denkrichting te willen uitwerken; de
N201 blijft dan tweebaans, maar de knelpunten
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worden opgelost. Wat ons betreft betekent dit dat
er ingezet moet worden op ongelijkvloerse kruisin-
gen om verkeerslichten en rotondes te vermijden,
waardoor de doorstroming vergroot wordt.

Samenwerkingsverbanden
De Ronde Venen neemt deel in diverse samenwer-
kingsverbanden. Met de aanpak "Grip op de GR"
en de instelling van raadsrapporteurs zijn belang-
rijke stappen gezet om meer zicht op de belang-
rijkste samenwerkingsverbanden te krijgen. De
ChristenUnie-SGP vraagt zich wel af of er wel eens
evaluaties zijn, die helder maken of de samenwer-
king oplevert wat we bedoelen en in relatie tot de
beschikbaar gestelde middelen. Kort gezegd; wat is
de prijs-kwaliteit verhouding? Het kan zo zijn dat
door ervaringen op bepaalde punten behoefte is
aan herziening. Een voorbeeld daarbij is de sa-
menwerking van BOA's van verschillende instanties
en de politie. Wij krijgen weleens de indruk dat ze
van elkaar niet goed weten waar ze wel en niet
kunnen optreden. We zijn benieuwd naar de reac-
tie van het college op dit punt.

Financiële positie
Door de resultaten, precariobeleid, meevallende
rijksbijdragen en winsten uit grondexploitaties van
de afgelopen jaren is onze reservepositie flink ver-
beterd. Volgens de kadernota starten we 2020 met
een algemene reserve van ruim 19 miljoen. Daar
staat wel tegenover dat het college forse investe-
ringen van ruim 3 miljoen voorstelt en dat onze
structurele lasten vanuit investeringen in het ver-
leden ook flink toenemen.  In 2024 zal dat al rond

de 2,5 miljoen per jaar zijn. En tegen die tijd heb-
ben we geen inkomsten uit precario of grondex-
ploitaties meer. Daarnaast heeft het college ons
een lijst met onderwerpen verstrekt waarvan de
financiële consequenties nog onduidelijk zijn. Dat
is duidelijk een risico. Wij verwachten bij de begro-
ting voor 2020 van het college dan ook een door-
kijk naar de ontwikkelingen en effecten van al deze
aspecten op de lange termijn. Dat is nodig voor
toekomstige investeringbeslissingen.

Tot slot
De ChristenUnie-SGP heeft met deze algemene
beschouwingen inbreng geleverd over waar het in
2020 wat ons betreft naar toe moet op het terrein
van preventie, wonen, duurzaamheid en leefbaar-
heid. Dit zijn de ambities waaraan wij willen wer-
ken en waarbij we hopen dat de raad en het colle-
ge die delen. Tegelijkertijd beseffen we dat we dit
werk in alle beperktheid mogen doen en zoals we
dat ook in voorgaande jaren hebben uitgesproken,
weten we ons afhankelijk van de Zegen van onze
God. Of zoals dat in het Bijbelboek Spreuken zo
goed is geformuleerd over wijsheid bij het open-
baar bestuur: "Eerbiedig ontzag voor de Here
houdt in dat u het kwaad, de trots, de hoogmoed,
de goddeloosheid en leugens haat. Raad en blij-
vende wijsheid zijn het mijne, ik ben het verstand
en bezit alle kracht. Door mij regeren koningen en
bepalen bestuurders wat rechtvaardig is". (Spreu-
ken 8 vs 13-15).

Wij wensen raad en college deze wijsheid toe.

ChristenUnie-SGP De Ronde Venen

Wim Stam Ton van Sligtenhorst Martien Simons
Raadslid Fractie-assistent Fractie-assistent


